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طلسم شکنی تلویزیون با پخش 
تیزرهای یک فیلم اکران آنلاین

با گذشت یک ماه از اکران آنلاین پویانمایی 
»لوپتو«، تلویزیون پخش تیزرهای تبلیغاتی این 

اثر را آغاز کرد.
به گزارش ایسنا، از اواخر هفته گذشته شبکه 
سینمایی  فیلم  تبلیغاتی  تیزر  سیما  کودک 

»لوپتو« را روی آنتن برد.
این تیزر در حالی پخش می شود که حدود 
یک ماه از آغاز اکران آنلاین این فیلم گذشته و 

تیزرهای آن به تازگی به تلویزیون رسیده است.
این برای نخستین بار است که رسانه ملی به 
اکران  برای  تبلیغاتی  تیزر  زیادی  شمار  پخش 
آنلاین یک فیلم در پلتفرمی جز تلوبیون پلاس 

اقدام می کند.
پیش از این ده ها فیلم در چند پلتفرم وی اودی 
نمایش داده شده که از تیزر تبلیغاتی تلویزیونی 
»موقعیت  مانند  آثاری  اما  نشدند،  بهره مند 
که   »۱۰ »شماره  اخیرا  و  »منصور«  مهدی«، 
سازمان  به  متعلق  پلاس  تلوبیون  پلتفرم  در 
تیزرهای  درآمدند،  آنلاین  اکران  به  صداوسیما 

تلویزیونی فراوانی داشتند.
در تیزرهای تبلیغاتی اکران آنلاین »لوپتو«، نام 
پلتفرم شاد به عنوان پخش کننده انحصاری این 

محصول سینمایی اعلام می شود.
این برای اولین بار است که نرم افزار آموزشی 
یک  پرورش،  و  آموزش  وزارت  به  متعلق  شاد 
فیلم سینمایی را به صورت آنلاین اکران می کند. 

نمایش »لوپتو« در شاد رایگان است.
طی بیش از سه سال و هشت ماه از شروع 
در  سینمایی  فیلم های  آنلاین  اکران  طرح 
تیزر  چند  به جز  خانگی،  نمایش  پلتفرم های 
معدود از فیلم »خروج« در اردیبهشت ماه ۹۹ 
آنلاین محسوب می شد،  اکران  فیلم  اولین  که 
هیچ فیلمی که در پلتفرمی جز تلوبیون پلاس 
اکران شده باشد، از تیزر تبلیغاتی بهره مند نشده 
است. تیزر »خروج« نیز نه با نام ذکر پلتفرم های 
پخش کننده فیلم، بلکه با ذکر نام ساترا به عنوان 
آنتن  روی  وی اودی  پلتفرم های  تنظیم گر  نهاد 
البته  رفت. در آن زمان حذف نام پلتفرم ها و 
شمار پایین تیزرهای پخش شده این فیلم، انتقاد 
مدیران سازمان اوج را از مدیریت وقت سازمان 

صداوسیما موجب شد.
پویانمایی بلند سینمایی »لوپتو« به کارگردانی 
عباس عسکری، محصولی از سازمان سینمایی 
 ۱۴۰۱ آبان ماه  که  است  هنری(  )حوزه  سوره 
 ۲۱ گیشه ای  و  درآمد  نمایش  به  سینماها  در 
میلیارد تومانی به دست آورد. این فیلم در زمان 
نمایش روی پرده سینماها، از حجم زیادی تیزر 

تلویزیونی برخوردار بود.

حمله الیور استون به »باربی« و 
»جان ویک«

خود  اخیر  مصاحبه  در  استون  الیور 
صحبت های تندی درباره روند کنونی هالیوود و 
فیلم هایی چون »باربی«، »جان ویک« و »سریع 

و خشن« داشته است.
به گزارش ایسنا، الیور استون در مصاحبه ای 
که  این  به  اشاره  با   »city A.M« روزنامه  با 
رایان گاسلینگ نباید در فیلم »باربی« ساخته 
گرتا گرویگ بازی می کرد و در عوض باید روی 
رایان  گفت:  کند،  تمرکز  جدی تر  فیلم های 
این  اگر  می کند،  تلف  را  وقت خود  گاسلینگ 
کارها را برای پول انجام دهد. او باید در فیلم های 
روند  از  بخشی  نباید  و  کند  بازی  جدی تری 

کودکانه شدن هالیوود باشد.
استون درباره فیلم های کوتاه »سریع و خشن« 
نیز گفت که »قبلاً از این فیلم ها لذت می برده، 
اما اخیراً آنها شبیه فیلم های مارول شده اند و شما 

می توانید چند تصادف در یک فیلم ببینید؟!«
او همچنین نظرات خود  در همین مصاحبه 
را در مورد سری فیلم های »جان ویک« با بازی 
کیانو ریوز بیان کرد: »در هواپیما جان ویک را 
تماشا کردم که سه ساعت و چند ساعت است. 
و من در طول آن چندین بار به خواب رفتم و هر 
بار بیدار می شدم  می دیدم او افراد بیشتری را 
می کشد. مثل این است که دنیا به سمت چیزی 

غیر از منطق منحط شده است«.
الیور استون کارگردان، نویسنده و تهیه کننده 
ضدجنگ است که به واسطه کارگردانی سری 
به  ساخته  ویتنام  جنگ  درباره  که  فیلم هایی 
شهرت رسید و تاکنون سه بار موفق به دریافت 

جایزه اسکار شده است.

سفر هیأت عربستانی به ایران
از  هیأتی  از سفر  زیارت  و  سازمان حج  رئیس 
و  فنی  مسائل  بررسی  برای  ایران  به  عربستان 
امنیتی خبر داد و گفت: پس از بررسی این هیأت، 

وضعیت سفرهای عمره مشخص می شود.
رئیس  ـ  حسینی  سیدعباس  ایسنا،  گزارش  به 
و  برنامه ریزی  شورای  در  ـ  زیارت  و  حج  سازمان 
هماهنگی بعثه و حج، انگیزه سفر هیأت عربستانی 
به ایران را بررسی مسائل فنی و امنیتی و بازدید 
عنوان  مشهد  و  خمینی)ره(  امام  فرودگاه های  از 
کرد و افزود: با بازگشت و اعلام بررسی این هیأت، 
مردم  به  و  مشخص  عمره  سفرهای  وضعیت 

اطلاع رسانی خواهد شد.
ـ  نواب  عبدالفتاح  والمسلمین  حجت الاسلام 
نماینده ولی فقیه در امور حج و زیارت ـ که ریاست 
این شورا را به عهده دارد، با بیان اینکه اقدامات 
قبلی عربستان در حوزه عمره موجب شد مردم و 
سازمان حج و زیارت دچار مشکل شوند، گفت: 
این وضعیت جبران و  با رفع مسائل،  امیدواریم 
زائران ایرانی با بازنگری در برنامه ریزی، اعزام ها و 
هدایت مناسب در کنار زائران دیگر کشورها، هرچه 

زودتر در این سفر معنوی حاضر شوند.
درحالی که قرار بود اعزام زائران ایرانی به عمره 
دی ماه  از ۱۳  توقف،  سال  حدود هشت  از  پس 
۱۴۰۲ آغاز شود، سازمان هواپیمایی اطلاع داد به 
دلیل صادر نشدن مجوز پرواز از سوی عربستان، 
سازمان  سخنگوی  است.  شده  تعلیق  سفر  این 
هواپیمایی به تازگی اعلام کرده است »برای اعزام 
زائران عمره به عربستان هیچ مشکل فنی وجود 
پرواز  مجوز  صدور  برای  اصلی  مشکل  و  ندارد 
توافقات بین  به برخی  از سوی عربستان مربوط 
سازمان هواپیمایی دو کشور است که برای حل آن 

نیز از طرق مختلف در حال رایزنی هستیم.«
تازه ترین آمار ثبت نام حج

در نشست شورای برنامه ریزی و هماهنگی بعثه 
مقام معظم رهبری و سازمان حج و زیارت همچنین 
پیش پرداخت  نفر  هزار  حدود ۳۲  که  اعلام شد 
اولیه برای اعزام به حج تمتع آینده را واریز کرده اند. 
غلامرضا رضایی ـ معاون حج و عمره سازمان حج و 
زیارت ـ روند ثبت نام برای حج تمتع آینده را خوب 
ارزیابی کرد و از اعلام اولویت های جدید تا تکمیل 

شدن سهمیه استان ها خبر داد.
معاون سازمان حج و زیارت گفت: برنامه حج 
است  پیگیری  زمان بندی درحال  اساس  بر   ۱۴۰۳
و بویژه اعلام نرخ ارز برای مشخص شدن هزینه 
تأمین  برای  نیاز  مورد  ارز  انتقال  و  حج  نهایی 

هزینه ها در عربستان ضروری است.

آزیتا حاجیان و شریفی نیا در یک 
فیلم

پروین«  »معجزه  سینمایی  فیلم  جدید  تصویر 
آزیتا  و  شریفی نیا  محمدرضا  مشترک  حضور  با 

حاجیان منتشر شد. 
به گزارش ایسنا به نقل از روابط عمومی بنیاد 
سایر  اسامی  اعلام  با  همزمان  فارابی،  سینمایی 
اعضای گروه سازنده فیلم سینمایی »معجزه پروین« 
ساخته محمدرضا ورزی، از ایفای نقش محمدرضا 
آزیتا حاجیان در کنار همدیگر در  نیا و  شریفی 

نقش زن و شوهر در قصه این فیلم خبر داد.
»معجزه  سینمایی  فیلم  گزارش  این  برپایه 
سیمرغ  سودای  بخش  در  امسال  که  پروین« 
چهل و دومین جشنواره فیلم فجر حضور دارد، 
کارگردانی محمدرضا ورزی و  و  نویسندگی  به 
تهیه کنندگی محمدرضا شریفی نیا، پرتره ای از 
داستان زندگی پروین اعتصامی شاعر معاصر 

ایرانی است.
محمدرضا  حاجیان،  آزیتا  آدم،  بنی  مارال 
نجفی،  علی  محمد  پاکدل،  حسین  شریفی نیا، 
امیرحسین صدیق، رامین ناصر نصیر، رضا فیاضی، 
بیژن بنفشه خواه، یوسف صیادی، حسام نواب 
صفوی، ملیکا شریفی نیا، محمدشعبان پور، الهه 
جعفری، محمدرضا شهبانی نوری، مریم ورزی، 
بانکی،  شهراد  جعفری،  مجید  ساربان،  محمد 
ازجمله  انوریان  امیر رضا  و  عباس علی محمدی 
بازبگرانی هستند که در این فیلم سینمایی به ایفای 

نقش پرداخته اند.
از:  عبارتند  نیز  پروین  معجزه  سازنده  گروه 
مدیر فیلمبرداری: فرشاد خالقی، مهدی حسینی 
وند، تدوین: مهدی حسینی وند، آهنگساز: بهزاد 
عبدی، مدیر صدابرداری: ارسلان کیان ارثی، طراح 
چهره پردازی: شهرام خلج، طراح صحنه: مسعود 
اوسطی، صحنه آرا: سوفیا شکری، طراح لباس: رویا 
ابراهیمی، دستیار اول کارگردان: روهام مخدومی، 
مدیر برنامه ریزی: حسین متحد، منشی صحنه: 
شجاعی،  احمدرضا  عکاس:  ضیایی،  سحرناز 
صداگذاری:  دبیرزاده،  نیما  نور:  و  رنگ  اصلاح 
مهرداد جلوخانی، جلوه های ویژه میدانی: آرش 
آقا بیک، مستند پشت صحنه: مریم ورزی، گروه 
تولید و تدارکات: امیر فیاض، علیرضا حق شناس، 
وزارت  محصول:  نخعی،  حمید  هرانفُ،  سعید 
میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی و بنیاد 

سینمایی فارابی.

به گزارش خبرآنلاین یکی از موضوعاتی که دیروز و 
در حالی که تنها ۱۱ روز تا شروع جشنواره مانده تازه 
جشنواره  برگزاری  محل  شده،  مشخص  آن  تکلیف 
است. در واقع از دو هفته پیش به صورت غیر رسمی 
محل برگزاری جشنواره اعلام شده بود و اهالی رسانه 
کمابیش می دانستند که کاخ جشنواره در برج میلاد 
است، اما اعلام نمی شد. در واقع یک ریانه با انتشار 
خبری اعلام می کرد کاخ جشنواره برج میلاد است و 
از طرفی همزمان با انتشار همان خبر، مسعود نجفی 
کرد:  اعلام  فجر  فیلم  جشنواره  عمومی  روابط  مدیر 
»گزینه های مختلف در حال بررسی هستند اما هنوز 
جمع بندی نهایی توسط دبیر جشنواره نشده است. 
قطعا به روال قبل اهالی رسانه و منتقدان در یک محل 

به تماشای آثار جشنواره خواهند نشست.«
دعوا بر سر فیلم مهران مدیری

ختم  همین جا  به  ریختگی  درهم  این  مسئله  اما 
نمی شود، حضور چهره ها و سردمداران حوزه فیلمسازی 
یکی در جشنواره، یکی از دلایلی است، که محبوبیت 
این روویداد را چندبرابر می کند؛ اما اتفاق جالبی که 
این  از چهره های معروف  تن  بود که دو  این  داد  رخ 
فیلم فجر  برای شرکت در جشنواره  را  آثارشان  حوزه 
پیش  روز  به چند  ماجرا  نشد.  قبول  و  کردند  ارسال 
از اعلام نهایی آثار حاضر در جشنواره باز می گردد؛ 
که در حدس های ابتدایی نام چند چهره شاخص به 
چشم می آمد مثل »زودپز« به کارگردانی رامبدجوان، 
صحت،  سروش  کارگردانی  به  بازرافه ها«  »صبحانه 
»ساعت ۶ صبح«به کارگردانی مهران مدیری، »تمساح 
سی«به  »هفتاد  عزتی،  جواد  کارگردانی  به  خونی« 
کارگردانی بهرام افشاری و »آغوش باز« به کارگردانی 
احتمالی  فهرست  میان  از  البته  که  شعیبی  بهروز 
اما عدم حضور  فیلم در جشنواره حضور دارند؛  سه 
کارگردانانی چون مهران مدیری و رامبد جوان در میان 
آثار نهایی پرسش زیادی را ایجاد کرد و پیرو همین ماجرا 
محمدرضا عباسیان، عضو هیات انتخاب چهل ودومین 
چون  فیلمسازانی  غیبت  درباره  فجر  فیلم  جشنواره 
در  دوماری  حسین  و  جوان  رامبد  مدیری،  مهران 
فهرست هیات انتخاب گفت: »طبیعتا همه فیلم هایی 
که هیات انتخاب موردبازبینی قرار داده از آثاری بوده اند 
که فرآیند تولیدشان به پایان رسیده بود و عدم حضور 
آنها در فهرست نهایی به دلیل عدم جمع بندی اعضا 
برای حضور آن ها بوده است. آثار فیلمسازانی که به آنها 
اشاره کردید هم در هیات انتخاب دیده شد و به دلیل 
جمیع جوانب برای حضور در جشنواره انتخاب نشدند. 

برای انتخاب یک فیلم هم محتوای آثار مورد توجه بوده 
است و هم کیفیت سینمایی آنها. ممکن است در رد 
شدن یک فیلم هر دو مورد تاثیر داشته باشد و درباره 
برخی آثار شاید یکی از جنبه ها تاثیر بیشتری داشته 
است.« این عضو هیات انتخاب در توضیحات بیشتر 
گفت: »به هیچ عنوان در فرآیند فعالیت هیات انتخاب 
هیچ گونه توصیه ای وجود نداشت و این نکته را هم تاکید 
می کنم که اصلا سازنده آثار مدنظر هیات انتخاب نبوده 
نوشت:  اعتماد  ماجرا سینما  همین  پیرو  اما  است.« 
از فیلم مدیری به درخواست مسئولان  »بخش هایی 
جشنواره دچار ممیزی شده و مهران مدیری زیر بار 
ممیزی نرفته است و به همین دلیل فیلمش از جشنواره 

فیلم فجر کنار گذاشته شده است.«
در  مدیری  حضور  عدم  درباره  هم  کیهان  روزنامه 
منبع  »این در حالی است که یک  نوشت:  جشنواره 
موثق در گفت وگو با کیهان، این ادعا را رد کرد و گفت 
که اصلاحات وارده به فیلم مهران مدیری اعمال شده 
اما هیئت انتخاب جشنواره فیلم فجر پس از بازبینی این 

فیلم، آن را شایسته حضور در بخش مسابقه جشنواره 
فیلم فجر تشخیص نداده است.«

حالا نگاهی بیندازیم به بخشی از صحبت های مجتبی 
امینی، دبیر جشنواره درباره عدم حضور برخی آثار در 
جشنواره: »ما باید این فرهنگ را در خانواده محترم 
سینما بپذیریم و با آن کنار بیاییم که هر جشنواره ای 
یک سری اثر می پذیرد و قرار نیست همه فیلم ها انتخاب 
و  داشتم  فیلم  مختلف  دوره های  در  هم  من  شوند. 
مواقعی هم اثرم به جشنواره راه داده نشد. جشنواره 
فجر اعتبار جهانی دارد و ما خوشبختانه هیات انتخاب 
دنیا  الف  جشنواره های  از  برخی  که  حالی  در  داریم 
هیات انتخاب ندارند. کسانی به عنوان اعضای هیات 
انتخاب بودند که سینما برایشان مهم است. به نظر من 
فیلمسازان نیز باید به آیین نامه احترام بگذارند. مهم 
مودت و همدلی است که باید بین اعضای سینما در 

شروع سال جدید برای این حوزه رخ بدهد.«
جشنواره ای که کارش برای زنان سخت است

جای خالی زنان و نقش کمرنگ آن ها در هیات داوران 

مسئله ای است که از همان ابتدا باعث ایجاد ناراحتی 
شده بود و فضای این مراسم فرهنگی را مردانه کرده بود. 
در ادوار گذشته، در هر هیئت انتخاب دست کم نام یک 
داور زن همچون پوران درخشنده، رخشان بنی اعتماد، 
مرضیه برومند و... به چشم می خورد اما داوران امسال 
عبارتند از چهره هایی چون داریوش ارجمند، روح الله 
سهرابی، حسین زندباف، محمدرضا عباسیان، محمد 
حسین لطیفی، احمدمرادپور و محمدحسین نیرومند و 
همین ماجرای عدم حضور هیچ زنی در این هیات باعث 
ایجاد پرسش هایی شده بود که مجتبی امینی درباره 
عدم حضور زنان در هیات انتخاب جشنواره فجر ۴۲ 
مطرح کرد: »در بین اعضای هیات داوران از بانوان حتما 
بهره می بریم اما در هیات انتخاب به واسطه سخت 
بودن کار نتوانستیم در خدمت آنان باشیم.« هرچند که 
خود این سخن هم حواشی بسیاری به دنبال داشت؛ 
اما پرسش اصلی این بود که چطور پیش از ین و ادوار 
گذشته این اتفاق آن طور هم که بیان می شود سخت و 

طاقت فرسا نبوده است؟

جواد مزدآبادی، کارگردان سریال های تلویزیون که تولید یک مجموعه 
طنز ۹۰ شبی با عنوان »چرخ گردون« را عهده دار است، دلیل اینکه 
طنزهای تلویریون موفقیت قبل را ندارند، حضور کمرنگ افراد متخصص 
امیدواری می کند که  اظهار  او در عین حال  در حوزه طنز می داند. 

اتفاقات خوبی در حوزه طنز در راه است اما تحقق آن زمان می برد.
جواد مزدآبادی که پیشتر تجربه ساخت سریال های »چهار چرخ« و 
»دنگ و فنگ روزگار« را در حوزه طنز برای تلویزیون تجربه کرده است، 
در گفت وگویی با ایسنا درباره ضرورت تولید و پخش مجموعه های طنز  

به ذکر نکاتی پرداخت.
حضور متخصص های در حوزه طنز کمرنگ شده است

در  تنوع  می کند  تلاش  همیشه  تلویزیون  می کند:  خاطرنشان  او 
ژانرهای مختلف را داشته باشد اما چون همیشه مردم با کارهای طنز 
ارتباط خوبی برقرار می کنند، توقعشان هم این است که اینگونه کارها را 
بیشتر ببینند و کمی این تنوع در این بخش بیشتر باشد. حال اینکه ما 
در این زمینه خلاء حس می کنیم به خاطر این است که نویسندگان و 
کارگردان هایی که در حوزه کمدی می توانند موفق عمل کنند و کارهای 

پرمخاطبی داشته باشند، الان کم شده اند.

کارگردان سریال »چرخ گردون« ادامه می دهد: بخشی از این افراد 
هم که از قدیمی ترها هستند الان یا جذب سینما شده اند یا در پلتفرم ها 
کار می کنند؛ چون به هر حال در آنجا شرایط به لحاظ مالی بهتر است؛ 
به همین خاطر حضورشان در تلویزیون کمرنگ تر شده است. بر این 
اساس تعداد محدودی از افراد این حوزه که توانسته اند موفق عمل 
کنند، حضور دارند؛ وگرنه کار طنز در تلویزیون زیاد ساخته می شود اما 
برخی دوستان هنوز آن تجربه کافی را ندارند که چه فاکتورهایی را باید 
رعایت کنند تا بتوانند کار پرمخاطبی در حوزه طنز برای بیننده بسازند.

اتفاقات خوبی در راه است 
مزدآبادی در پی همین صحبت هایش در پاسخ به اینکه ما خیلی 
از افراد مطرح حوزه طنزمان را از دست داده ایم، آیا امیدی هست که 
تلویزیون به طنزهای پرمخاطبش برگردد؟ اظهار می کند: همین که 
تلویزیون با دوستان »پایتخت« رایزنی کرده  که شاید بتوانند دوباره 
این مجموعه را تولید کنند، نشان می دهد ضرورت این امر احساس 
شده است و تلاششان را می کنند. به عنوان مثال همین که سریال 
»چرخ گردون« با این کست خوب ساخته شد که ان شاءالله هم تداوم 
داشته باشد و به ۹۰ قسمت برسد، نشان می دهد که رویکرد تحولی 
که در تلویزیون وجود داشته در حال شکل گرفتن است و این آشتی 
صورت خواهد گرفت اما کمی زمان می برد که به دوران گذشته ای برسیم 
که مردم دائماً مشغول تماشای کارهای طنز خوب بودند. ان شاءالله 

اتفاقات خوبی در راه است.
»چرخ گردون« طنز موفقی می شود؟

این کارگردان سپس در پاسخ به پرسشی دیگر مبنی بر اینکه فکر 
می کنید سریال جدید »چرخ گردون« با حضور بازیگران مطرح حوزه 
طنز چقدر بتواند مخاطب را با خود همراه کند؟ توضیح می دهد: ما 
سعی کردیم کار جدیدی بسازیم. اولاً در انتخاب لوکیشن، برای اولین 
بار است که یک مجموعه کاملا در فضای بیرونی تصویربرداری می شود 
و کل سریال در یک پارک اتفاق می افتد و ما فضای داخلی خانه نداریم؛ 
این در حالی است که اکثر سریال ها به سمت آپارتمانی رفته اند؛ بنابراین 

این تغییر رویکرد طراوتی به کار می بخشد.

وی ادامه می دهد: نکته دوم اینکه ما سعی کردیم عواملی که انتخاب 
می کنیم، یک کار جدید و نو باشد؛ اینکه به عنوان مثال آقای  حمید 
لولایی و علیرضا خمسه پارتنر هم باشند، ما در تاریخ سینما و تلویزیون 
نداشتیم. اینکه ما این دو نفر را رقیب کاری هم قرار دادیم به نظرم هم 
ایده جدیدی است و هم می تواند برای مخاطب جذابیت داشته باشد؛ 
ضمن اینکه از کلیشه هایی که در طنزها به وجود آمده فرار می کنیم. در 
نهایت ما همه تلاشمان را کردیم، برای متن هم بسیار زحمت کشیدیم. 
باشند.  داشته  دوست  مخاطبان  و  باشد  خوبی  محصول  امیدواریم 

منتظریم نتیجه اش را از بازخوردهای مردم بگیریم.
به زودی فصل دوم تولید خواهد شد

جواد مزدآبادی در پایان درباره زمان پخش این مجموعه هم اعلام 
می کند: خبری از زمان پخش نداریم. این سریال اولین کار مرکز سیمرغ 
است که قرار است از شبکه دو سیما به روی آنتن برود اما فکر می کنم 
پخشش زمانی اتفاق بیفتد که ما تعداد قسمت بیشتری ساخته باشیم. 
فعلا ۳۰ قسمت از کار )فصل اول( را تمام کردیم؛ بنابراین باید صبر کنیم 
و ان شاءالله در آینده ای نزدیک فصل دوم را شروع کنیم تا مخاطبان این 

سریال را پشت سر هم تماشا کنند.
به گزارش ایسنا، فصل اول سریال طنز »چرخ گردون«  در ۳۰ قسمت 
به تهیه کنندگی سعید مرادی و کارگردانی جواد مزدآبادی ساخته شده 

است.
»چرخ گردون« داستان دو رقیب کاری، کریم آشی و غلام عدسی را 

به تصویر می کشد.
در این سریال بازیگرانی همچون حمید لولایی، علیرضا خمسه، کمند 
امیرسلیمانی، رامین ناصرنصیر، افشین سنگ چاپ، نیما شاهرخ شاهی، 
مجید  تقی پور،  آتش  رحمتی،  اکبر  قربانی،  کریم  ضیایی،  مهرداد 
شهریاری، ساقی زینتی، حمیدرضا حافظ شجری، سولماز حصاری، 
عباس نژاد،  محمدرضا  خردمند،  بیتا  اسدی،  حسن  بشارتی،  فرهاد 
شهین تسلیمی، مجید علم بیگی، یوسف ملک زادگان، فرشاد حسینی 
موحد، فرزاد حاتمیان، فرخنده فرمانی، محسن حسنی، علی آذری، 

میثم رمضانی، محمد مالکی به ایفای نقش می پردازند.

جنجال های جشنواره ای که برای زنان سخت است

وع حواشی جشنواره فیم فجر پیش از شر
رویدادهای فرهنگی همواره حاشیه های زیادی همراه با خود دارند و از آن جایی که جشنواره فیلم فجر یک رویداد فرهنگی مهم است حواشی آن نیز به 
نسبت دیگر رویدادها اهمیت بیش تری دارد، اهمیت جشنواره فیلم فجر از آن جایی است که جمع زیادی از هنرمندان گردهم می آیند و از طرفی آینه تمام 
نمای یک سال سینما در این رویداد ده روزِ، به نمایش گذاشته می شود به همین دلیل هم همواره نگاه ها و نقدهای جدی تری به دنبال این رویداد است و 
انتظار می رود که مسئولان به صورت دقیق تری با این اتفاق فرهنگی برخورد کنند تا حواشی زیادی به دنبال آن نباشد اما همواره این ماجرا محقق نمی شود.

حمید لولایی و علیرضا خمسه را برای اولین بار پارتنر هم کردیمیک کارگردان سریال تلویزیونی:

ده روز تا شروع 
جشنواره فیلم 

فجر مانده 
و همچنان 
کنش ها به 

گونه ای بوده که 
حواشی زیادی 
را همراه با خود 

داشته است

کارش نقاشی است و مدام نقاشی می کند. نقاشی برایش مثل نفس کشیدن 
است؛ به گونه ای که اگر نقاشی نکند قطعاً زندگی هم نمی تواند بکند. »هنرمند 
بودن و هنرمند باقی ماندن دشوار است؛ خصوصاً در روزگاری که مناسبات 
اقتصادی حرف اول را می زند« و از این نظر کار بهرام دبیری قابل ستایش است.

به گزارش ایسنا، سال ها پیش بر پوستر نمایشگاه بزرگی که برای بهمن محصص 
در تمام سالن های خانه هنرمندان برگزار کرد، نوشته بود: »این نمایشگاه تقدیم 
است به بهمن محصص« و حالا، در روزهای واپسینِ دی ۱۴۰۲، نمایشگاهی از 
خودش در گالری سهراب برگزار شده که می توان نوشت: »این نمایشگاه تقدیم 
است به بهرام دبیری«؛ هنرمندِ ۷۳ ساله ای که غروب جمعه ۲۹ دی مجموعه ای 

از آثار دوره های مختلف او در گالری سهراب به نمایش درآمد.
در بین بازدیدکنندگان می شد چهره های آشنای فرهنگ، هنر و ادبیات را دید: 
ابراهیم حقیقی، سیمین اکرامی، یعقوب عمامه پیچ، محمد جواد حق شناس، 
ایرج اسکندری، علی خسروی، امرالله فرهادی، رعنا دبیری، ماهور زهرایی، ماکان 
زهرایی، مصطفی دشتی، محمد ولیزاده، عباس مشهدی زاده، قدرت الله عاقلی، 
پری ملکی، توکا ملکی، حسین خطیبی، کوروش قاضی مراد، آناهیتا ابوترابی، 

مجید فروغی، عادل علاسوند، احمد میرزا، روزبه دبیری و بسیاری دیگر.
دبیری این بار در نمایشگاه »ستایشگر زندگی، عشق و زیبایی«، مجموعه آثار 
نقاشی، طراحی و چاپِ خود را مقابل دیدگان دوستداران هنر قرار داده است. 

نمایشگاهی شامل سیلک اسکرین هایی از دوره های مختلف که تیراژ هر یک ۳۰ 
عدد است؛ تعدادی از این آثار پیش از این به فروش رفته و تعدادی هنوز در 
آرشیو دبیری موجود بوده که یکسری از آنها را به نمایش  گذارد. در کنار آنها، 
چند نقاشی روی بوم بزرگ، تعداد زیادی طراحی و شماری کار روی مقوا روی 

دیوار این گالری رفت.
بهرام دبیری از نگاه سیمین اکرامی

»همچون خدا بیافرین، همچون سلطان حکمروایی و همچون برده کار کن«. 
این جملاتِ کنستانتین برانکوزی در ورودی سالنِ پایین روی دیوار نقش بسته 
است. زمانی بهرام دبیری، محصص را معنای این جمله ی برانکوزی  دانسته بود؛ 
محصص همان نقاشی بود که عیب جهان امروز را در این می دانست که واقعیت 
از رؤیا جلو افتاده است و پیش بینی کرده بود تکنولوژی، چشم انداز متنوع جهان 
را از بین خواهد برد و عطر و طعم زیستن همه جا یک شکل خواهد شد. اندکی 
آن سوتر از جمله برانکوزی، مجسمه سازی ایستاده که از سال ۱۳۵۲ یار و شریک 

زندگی دبیری بوده است: سیمین اکِرامی.
زندگی  »وقتی  هنرمند چنین می گوید:  این  و  نمایشگاه  این  درباره  اکرامی 
مشترک را شروع کردیم، بهرام تازه شروع به نقاشی کرده بود و بسیار تحت 
تأثیر الخاص قرار داشت. پرگویی و روایت گری در کارش از تاثیرات الخاص بود. 
کارهای اول انقلابش را که ببینید این روایت گری ها به خوبی قابل مشاهده است. 

در این ۵۰ سال فعالیت هنری خیلی به تدریج کارهای بهرام تغییر کرد و الان 
نقاشی هایش خیلی استریل شده و کم گو است و دیگر آن روایت گری را ندارد.«
این هنرمند مجسمه ساز با اشاره به آثار نمایشگاه جدید دبیری اضافه می کند: 
»من طراحی های این نمایشگاه را ندیده بودم؛ ولی چیزی که تحت تاثیرم قرار 
می دهد نگاه آدم های تابلوهای اوست؛ نگاه هایی عجیب و غریب که حرف ها 
برای گفتن دارد. هر کدام از این آدم ها با نگاهشان یک چیزی را می گویند. همان 
طور که بهرام خودش می گوید، خیلی سیال طراحی می کند و من کارهایش را 
خیلی دوست دارم و نه به عنوان همسرم بلکه به عنوان یک هنرمند بسیار از 
نقاشی هایش لذت می برم و البته می دانم هیچگاه نمی توانستم یکی از کارهایش 

را بخرم، چون آنقدر پول نداشتم!«
ابراهیم حقیقی: هنرمند بودن و هنرمند ماندن دشوار است

ابراهیم حقیقی ـ طراح گرافیک و نقاش ـ از دیگر حاضران نمایشگاه است که با 
بیان این که حرف زدن راجع به آثار هنرمندی همچون بهرام دبیری کار محققان 
و منتقدان است، می گوید: »همیشه نقاشانی را که کارشان نقاشی است و مدام 
نقاشی می کنند ستایش می کنم؛ نقاشی برای این دست هنرمندها به زعم، مثل 
نفس کشیدن است و اگر نقاشی نکنند قطعاً نمی توانند زندگی کنند. تقریباً تمام 
نقاشان موفق و معتبر این چنین هستند؛ یعنی فقط باید بنشینند و در حقیقت 
این تخلیه روانی را با رنگ و قلم پیاده کنند و شانس بیننده هاست که شاهد 

آثاری می شوند که آنها خلق کرده اند ... هنرمند بودن و هنرمند باقی ماندن 
دشوار است؛ خصوصاً در روزگاری که مناسبات اقتصادی حرف اول را می زند 
هنرمند ماندن و به پای آن ایستادن سخت است و از این نظر کار بهرام دبیری 

برای من قابل ستایش است.«

هیچگاه آنقدر پول نداشتم که آثار همسرم را بخرم!

ایتالیا با فیلم در جشنواره تئاتر فجر حضور دارد
حضور گروه ایتالیا در جشنواره تئاتر فجر در قالب نمایش فیلم خواهد بود.

به گزارش ایسنا، هرچند در نشست خبری چهل و دومین جشنواره تئاتر فجر اعلام شد که در این دوره 
از جشنواره نمایش هایی از کشورهای ایتالیا، عراق، یونان و ارمنستان روی صحنه می روند اما حضور نمایش 
ایتالیا در قالب نمایش فیلم است و قرار نیست گروهی از این کشور اجرایی صحنه ای در این دوره از جشنواره 
داشته باشد. بر همین اساس، در دهمین روز جشنواره تئاتر فجر، فیلم تئاتر »رایش سوم« به نویسندگی و 
کارگردانی کاستلوچی به نمایش درمی آید و بعد از نمایش فیلم، جلسه پرسش و پاسخ با کارگردان نمایش 

به صورت ویدیو کال برگزار می شود. کاستلوچی از مهم ترین کارگردانان معاصر جهان است که پیش از این 
در جشنواره تئاتر فجر حضور داشته است و حضور دوباره او می توانست برگ برنده این دوره از جشنواره 
باشد. فیلم تئاتر »رایش سوم« ساعت ۱۹ روز سه شنبه دهم بهمن ماه در تالار دکتر ناظرزاده تماشاخانه 
ایرانشهر اکران می شود و جلسه پرسش و پاسخ با کارگردان کار هم ساعت ۲۰ و سی دقیقه برگزار خواهد شد. 
اینکه در جشنواره، فیلم تئاتری از یک اثر شاخص اکران شود، اتفاق چندان پرسابقه ای نیست و بهتر بود، 

برگزارکنندگان جشنواره از همان آغاز این موضوع را شفاف سازی می کردند.


